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V Praze dne  30. června 2009 

 

Vážený pane ministře,  

Děkuji za Vaši odpověď na můj dopis ze dne 2.6.2009, avšak s obsahem Vašeho dopisu se 

nemohu v žádném případě ztotožnit. 

Zpracovávání Strategické koncepce MVE ve státních podnicích Povodí přece nemůže zastavit 

nebo omezovat ostatní nezúčastněné soukromé investory při povolování a výstavbě nových 

malých vodních elektráren. 

Stávající stav je kontraproduktivní k záměru a cílům Směrnice EU č. 77/2001, který byl 

implementován do zákona č. 180/2005 Sb., o podpoře výroby elektřiny z obnovitelných 

zdrojů energie, tedy zajistit rozvoj využití OZE v České republice a který stanovil indikativní 

cíl výroby elektřiny z OZE. Předmětné administrativní opatření  Ministerstva zemědělství 

z 11.8.2008 tak dlouhodobě narušuje závažným způsobem podnikatelské prostředí v oboru 

výroby elektřiny z OZE a je jedním z důvodů neplnění onoho indikativního cíle v České 

republice.  

Neméně významnou skutečností pak je neodůvodnitelné zvýhodňování subjektů, jejichž 

hlavním posláním není podnikatelská činnost v oblasti výstavby energetických zdrojů a 

využívání OZE, ale správa vodohospodářsky významných vodních toků, vodních toků 

tvořících státní hranici, jakož i provoz a údržba vodohospodářských děl ve vlastnictví státu (§ 

4 zákona č. 305/2000 Sb. zákona o povodích). 

Výstavba nových MVE a tím realizace „podnikatelských záměrů“ státních podniků 

v nejlepších lokalitách diskriminuje soukromé investory, nehledě k tomu, že investice tohoto 

druhu ze státních prostředků, kdy měrné investiční náklady vynakládané Povodími s.p. na 

pořízení jedné kilowaty několikanásobně převyšují náklady soukromých investorů,  lze 

považovat za plýtvání penězi daňových poplatníků (zejména v současné době). 
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Nyní je situace taková, že řada podnikatelů a potenciálních investorů je připravena hájit své 

zájmy soudní cestou, a to včetně náhrady vzniklé škody. 

Uvítal bych proto osobní setkání s Vámi, s cílem vysvětlit Vám stanovisko našich členů, 

majitelů a provozovatelů MVE a informovat Vás podrobněji o dopadech tohoto stavu na malé 

a střední podnikatele. 

 
S pozdravem 
 

 
 
 

     JUDr. Jiří Vrba 
                                předseda  

Svazu podnikatelů pro využití energetických zdrojů 
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